
Kære medlemmer af Børne- og Undervisningsudvalget, 

 

Til jeres orientering har Danske Gymnasier den 16. september 2021 sendt vedhæftede brev til børne- og 

undervisningsministeren.  

 

Brevet beskriver en række forslag til ændringer af hf-reformen. Foreningen henvendte sig i første omgang 

til ministeren med disse forslag i oktober 2019, og siden satte coronapandemien en stopper for mange 

politiske processer. Det er foreningens vurdering, at det fortsat er relevant at foretage de foreslåede 

ændringer af hf-uddannelsen, og følgeforskningens 5. delrapport, der blev offentliggjort i maj 2021, 

understreger kun, at det er presserende. 

  

Delrapporten påpegede bl.a. specifikke udfordringer med hf-uddannelsens progression, placering af 

projekt- og praktikforløb samt etablering af klasser baseret på elevernes valg af fagpakke. Foreningens 

forslag til ændringer kan løse flere af disse udfordringer. 

  

Hf-uddannelsen henvender sig til en målgruppe, der favner andre typer af unge, end de øvrige 

ungdomsuddannelser – også unge, der måske ikke altid går den helt lige vej i uddannelsessystemet, og 

disse unge gennemfører med hf en ungdomsuddannelse og kommer godt videre efterfølgende. Det er 

derfor Danske Gymnasiers håb, at udvalget vil dagsordensætte en drøftelse af disse forslag med henblik på 

at tage det videre i gymnasieforligskredsen og bidrage til, at hf-uddannelsen bliver endnu bedre end den 

allerede er og på den måde kan løfte endnu flere unge ind i job og uddannelse.  
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